
 

 
 

Referat skolebestyrelsesmøde 30. oktober 2024 

Kl. 15.45 til 18.00 – mødet afholdes på Byhaveskolen 

 

Pkt. 1 - 15.45 til 16.10 Nyt fra elevrådet 

Elevrådet arbejder med tre indsatsområder i dette skoleår: 

1. Samværspolitik 
Samværspolitikken skal munde ud i en plakat med billeder, tekst og QR-koder.  
Samværspolitikken tager udgangspunkt i følgende 10 punkter som bliver indtalt. Disse kan tilgås via QR kode  

1. På Byhaveskolen må man gerne være kærester.  
2. På Byhaveskolen går man på toilettet 1 ad gangen.  
3. På Byhaveskolen må man ikke forlade skolens område uden en voksen 
4. På Byhaveskolen undervises vi om grænser, følelser, krop, sex osv. hele året.  
5. På Byhaveskolen går vi op i hygiejne - Vi prioriterer derfor bad efter idrætsaktiviteter.  
6. På Byhaveskolen må man ikke mobbe hinanden.  
7. På Byhaveskolen må man ikke ryge, drikke alkohol og energidrik.  
8. På Byhaveskolen skal vi kunne tåle at være i rum med alle, selvom de ikke er ens bedste venner.  
9. På Byhaveskolen er bevægelse en del af skoleskemaet hver dag.  
10. På Byhaveskolen serveres der primært mad efter kostpyramiden.  

2. Vores skole – vores ansvar  
Hvordan kan vi hjælpe hinanden med at passe på tingene? 
Elevrådet arbejder med regler og aftaler for at vi kan hjælpe hinanden med at der bliver ryddet op.  
Fx kørt mooncar på plads.  

3. Baderummene 
Elevrådet har haft fokus på at få skabt et mere indbydende miljø i omklædningsrummene. 
Eleverne har italesat, at baderummene var mørke og kolde, samt at der kunne komme folk ind fra 
terapilokalet.   

Glasvæggen i baderummet er nu blevet rykket.  
Der er kommet nye lamper op så der er mere lyst.  
Temperaturen er ændret.  
Døren til terapien er spærret.  
Der er kommet kurve med sæbe og deodorant, hvis eleverne skulle have glemt dette.  
 

Det er et stort elevråd i år. Der er repræsentant fra hver gruppe fra mellemtrin og udskoling.  
Der tales om, hvordan man kan inddrage indskolingen.  
Danskfagudvalget har grebet elevrådets ønske om at arbejde med venskabsklasser, og planlagt et forløb, 
hvor produktioner skal præsenteres for venskabsklasser som afslutning på vores danskfaguge (Uge 45) 

Elevrådet får stor ros for at få tingene til at ske.  



 

 
Elevrådet fortæller, at der nu er booket tid til Christiansborg som afslutning for dette skoleår.  
Sidste år var elevrådet også i planetariet. Der bliver arrangeret noget lignende som tak for elevrådets store 
indsats. 

 
Pkt. 2 – 16.10 til 16.15 
Velkommen og godkendelse af dagsorden  

Godkendt  

 
Pkt. 3 – 16.15 til 16.35 
Nyt fra skolens hverdag – herunder ledelse, medarbejdere og formand 

Ledelse: 
Ledelsen beretter om div. arrangementer herunder: 

- Fælles idrætsdag på Rævebakkeskolen 10. september. (Idrætsdag for specialskoler på hele Fyn) 
- Smagens dag d. 26. september, hvor grupperne præsenterede forskellige smage for hinanden.  
- Vi har afholdt forældremøde 27.08.24. Fælles opstart og videre ud i klasseteams eller afdelinger.  

Oplæg fra SSP i forhold til digital adfærd på mellemtrin og udskoling.  
Oplæg fra sundhedsplejerske og samarbejdet med PPR i indskolingen.  
Skolebestyrelsen anbefaler at ændre strukturen for de klasser, hvor fremmødet er begrænset. Der 
var grupper, hvor der kun var 1-2 forældre som dukkede op. Vi har en opmærksomhed på 
inddragelse til næste år.  
 

- Vi har afholdt pædagogisk fredag med fokus på Fællesskab og fordybelse som er skemalagt hver 
torsdag dette skoleår. Hvordan kan vi lave skole, som i højere grad tager udgangspunkt i elevernes 
motivation? De forskelle grupper udarbejdede forløb som efterfølgende blev præsenteret for 
hinanden.   

- Motionsdag. Vi havde udskolingselever til løb i Ulbølle, dansehold i salen, løb i skoven, løb og cykel 
ved multibanen.  

- Der har været afholdt samrådsmøde på Byhaveskolen  
- Efterårsferie gik godt. Ca. 50 børn.  
- Vi har som noget nyt i år udviklingsdage i alle afdelinger. Indskoling, mellemtrin, udskoling og A-hus.  

 
- Skolebestyrelsen blev kort orienteret om retssagen vedr. tidligere skoleleder.  

Medarbejdere: 
Mellemtrin og udskoling har i morgen halloweenfest i gymnastiksalen.  
På fredag har vi to klasse repræsenteret i Edison konkurrence.  
Næste uge er læse faguge. Der vil være præsentationer på tværs af venskabsklasser.  
 

Pkt. 4 – 16.35 til 16.55 

Bilag: ”Anti-mobbestrategi” 

Anti-mobbestrategien godkendes med følgende rettelser: 

 

Der tilføjes: At ledelsen stiller sig til rådighed, hvis noget opleves fastlåst.  



 

 
Følgende sætning strammes op: 

Alle teams er forpligtet til at drøfte antimobbestrategien og arbejde med denne på et teammøde i efteråret 

efter skoleårets start. 

Fagteam ændres til klasseteam.  

Anti-mobbestrategien tages med i PU-udvalget, for at sikre, at den har alles opmærksomhed   

 

Pkt. 5 – 16.55 til 17.20 

Temaer det kommende skoleår i skolebestyrelsen 

Fællesskaber blandt børn og forældre 
Legeaftaler kan være en udfordring for Byhaveskolens børn, da mange forældre ikke har deres daglige gang 
på skolen.  
Hvordan kan skolen i højere grad være bindeled i forhold til, at få gang i flere aftaler? 
Vi talte om mulighed for udlån af skolen, hvor forældrene et par gange om året laver lageaftaler på skolen.  

Skolebestyrelsesmedlemmerne Michael og Vibeke tager ansvar for at nedsætte en arbejdsgruppe, som skal 
facilitere en lørdag med overskriften ”legeaftaler”.  
Skolen vil være behjælpelig med at finde en forældrerepræsentant fra hver afdeling, som der kan rækkes ud 
til.  

Generel er der en opfordring til, at forældrene er opsøgende på hinanden i forhold til legeaftaler.  
 

Pkt. 6 – 17.20 til 17.30 
Budgetprocedure for 2025 

Fremsendt til skolebestyrelsen d. 11.09.24  
Budgetprocedure gennemgås ved Christoffer. 

 

Pkt. 7 – 17.30 til 17.50 

Opsamling, møder: 

• Opsamling på samrådsmøde med børne- og ungeudvalget 
 
Ane fortæller om ændret procedure for, hvad der skal tages op på dialogmøderne.  
Skolerne skal planlægge samrådsmøderne.  
 
 

• Forberedelse af dialogmøde 12.11.24  
Temaet er denne gang samspillet mellem almen- og specialområdet.  
Ane indleder dialogmødet med et oplæg.  
Ane har udarbejdet spørgsmål til en efterfølgende drøftelse. Herunder spørgsmål der taler ind i 
grundlæggende værdier? Hvad er skolens opgaver? Hvad er forældrenes opgaver? 
 
Hvordan får vi hjulpet eleverne godt videre ud fra rammerne på specialomrpådet, når de tidligere 
har haft erfaringer med at slå sig på almenområdet? 



 

 
 
Fælles værdi i kommunen bør bæres ud fra skoleafdelingen. Mangfoldighed. Vi kan alle lære af 
hinanden.  
 
Ønske om almenområdet laver aktiviteter og inviterer, skal kunne rumme specialområdet også.  
Venskabsklasser som et fælles tredje. Her ligger et hav af muligheder.  
 
Praksislæring. Vigtigt lærerperspektiv.  
 

• Forberedelse af skole og forældre landsmøde 
Skolebestyrelsen deltager med to. (David og Tina) 
 

 

Pkt. 8 – 17.30 til 18.00 
Eventuelt 

 

 


